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چندی پیش مجوز و پروانه احداث یکی از کشتارگاه های 
صنعتی دام در حاشــیه شهرستان زرقان صادر شده که به 
دلیل مجــاورت این واحــد صنعتی با ســایت دفن زباله 
شهرداری زرقان ، نگرانی بســیاری از شهروندان و دوست 
داران محیط زیســت را برانگیخته اســت.به گزارش ایلنا، 
احــداث این کشــتارگاه که در حریم نزدیــک به صفر در 
مجاورت ســایت دفن زباله شهر زرقان و لپویی قرار گرفته 
اســت، بارها با مخالفت برخی مســئولان مواجه شده بود 
که همین امر موجب شــد تا روند صدور مجوز برای مدتی 

متوقف و یا با کندی پیش برود.
این کشــتارگاه در قطعه زمینی با مســاحت ۲ هکتار 
در حال احداث اســت که در حاشــیه آن هزاران تن زباله 
و شــیرآبه آن دفن شــده اســت که می توانــد خطرات و 
هزینه های سنگینی برای سلامت مردم و استفاده کنندگان 
از محصولات دامی به دنبال داشته باشد.ظاهرا چندی پیش 
معاون دانشــگاه علوم پزشکی شــیراز نیز طی نامه ای به 
معاونت پیشــگیری از جرایم قوه قضاییه اعلام می کند که 
حریم قانونی بین سایت دفن زباله و محل احداث کشتارگاه 
رعایت نشده اســت. اما مجددا پس از وقفه ای کوتاه روند 

صدور مجوز به حالت عادی بازگشته است.
محسن حاتم زاده عضو انجمن محیط زیست شهرستان 
زرقــان در همین رابطه می گوید: متاســفانه بدون در نظر 
گرفتــن حریم قانونی ســایت دفن زباله ایــن مجوز صادر 
شــده که این موضوع موجب نگرانی های بسیاری از مردم 
شده اســت.این فعال زیســت محیطی می افزاید: به دلیل 
وضعیت توپوگرافی منطقه مذکور و شــیب طبیعی زمین، 
تمامی شیرابه های سایت دفن زباله سوار بر زمین کشتارگاه 
خواهد بود که این موضوع نیز، علاوه بر رعایت نکردن حریم 
قانونی باید مورد توجه قرار گیرد.عضو انجمن محیط زیست 
زرقان تاکید می کنــد: در نامه نگاری و صحبت هایی که با 
رئیس دادگاه زرقان انجام شــده اســت، موضوع در دست 
بررســی و از طریــق روال اداری و قانونی پیگیر لغو مجوز 

خواهیم بود.
معاون نظارت و پایش محیط زیســت فارس هم با بیان 
اینکه مجوز راه اندازی و احداث کشــتارگاه در شهرستان 
زرقان و در نزدیکی سایت دفن زباله در سال 95 صادر شده 
اســت می گوید: این مجوز مجددا در سال 98 تمدید شد 
و به رغم اینکه در آن زمان مســئولیتی نداشتم نمی توانم 
پاسخگوی صدور این مجوز باشم.قاسم نهاوندی در گفت و 
گو با ایلنا با اشــاره به اینکه بر اساس ضوابط محیط زیست 
افــرادی که قصد راه اندازی واحدهــای تولیدی و صنعتی 

را دارند باید یک ســری ضوابطــی و فواصلی مانند مراکز 
مســکونی، درمانی، نظامی، آموزشــی و..... را رعایت کنند 
می افزاید: در بعضی از مواقع واحدهای صنعتی اقدام به اخذ 
جواز در جوار یک واحد صنعتی دیگر می کنند و فاصله آن 
کمتر از ۲00 متر است که طبق ضوابط محیط زیست برای 
صدور مجوز متاسفانه فاصله کنار هم قرار گرفتن واحدهای 
تولیدی و خدماتی ذکر نشــده است که این یک چالش به 

شمار می رود.
وی در ادامه با بیان اینکه طبق صحبت های مســئولان، 
زمانی که جواز کشــتارگاه صادر شــده در جوار پارک ملی 
بمو بوده اســت که این مورد توافق دســتگاه ها قرار گرفته 
اســت، ادامه می دهد: احداث یک کشتارگاه در کنار سایت 
دفن زباله شهرســتان از موضوعات مهمی اســت که باید 
مورد نظر قرار گیرد.وی بیان می کند: هرچند در سال های 
گذشته مسئولان نمی توانستند اذعان کنند که صدور جواز 
این کشــتارگاه به دلیل همجواری آن با ســایت دفن زباله 
امکان پذیر نیست، اداره کل محیط زیست نامه ای را ارسال 
کردند که طبق آن باید استعلامی از دستگاه های مانند علوم 
پزشــکی، جهاد کشاورزی و دامپزشکی محیط زیست اخذ 
شود که در نهایت اداره محیط زیست پاسخ داده است که با 

ضوابط زیست محیطی انطباق می دهم.
معاون نظارت و پایش محیط زیســت فارس با اشاره به 

اینکه در صورتی که ضوابط این کشــتارگاه رعایت نشــده 
باشــد نیاز است تا دســتگاه اصلی که اقدام به صدور جواز 
کرده است  از دیگر دستگاه ها مانند علوم پزشکی، و جهاد 
کشاورزی استعلامات لازم را اخذ کند، ادامه می دهد: طبق 
دســتورالعملی که در اختیار ما قرار دارد مدت صدور جواز 
تاسیس حدود یک الی دو سال است و در صورتی که واحد 
تولیدی در این مدت احداث نشــود برای ادامه فعالیت باید 

مجددا استعلامت لازم را از اداره های مورد نظر اخذ کند.
وی با بیــان اینکه طبق گفته همــکاران ما در محیط 
زیست مجوز صادر شــده تنها در بخش کشتار بوده است 
نه توزیع و بسته بندی گوشت می گوید: در این مجوز بسته 
بنــدی و تدفین ضایعات در این مجوز ممنوع بوده اســت.
معاون نظارت و پایش محیط زیست فارس با اشاره به اینکه 
مجوز این کشــتارگاه نباید توســط دیگر دستگاه ها صادر 
می شد می افزاید: اداره محیط زیست در ایجاد و راه اندازی 
این کشتارگاه تنها به یک استعلام پاسخ داده است و این در 
حالی است که مسئولیت کل این مجموعه با دستگاه هایی 
اســت که زمین و مجوز در اختیار این فــرد قرار داده اند.
نهاوندی با بیان اینکه اگر واحد کشــتارگاه به بهره برداری 
برسد باید تمام نکات و موارد لازم بهداشتی را رعایت کند، 
می گوید: قطعا موافقم که این کشــتارکاه نباید در نزدیکی 
سایت زباله شهرســتان زرقان ایجاد شود و ذکر این نکته 

ضروری اســت که موضوع ســلامتی دام و جامعه بر عهده 
سازمان های دامپزشکی و علوم پزشکی است و اداره محیط 

زیست هیچ اختیاری در این رابطه ندارد.
نهاوندی با بیان اینکه متاســفانه بسیاری از دستگاه ها 
زمان تخلف پشــت ســر محیط زیســت پنهان می شوند، 
می افزاید: در جهت آگاهی بیشــتر کارمندان اداره محیط 
زیست فارس به همراه شورا و شهرداری شهرستان بازدیدی 
از این کشتارگاه داشتند که طی آن اعلام کردند مجوزی در 
سال های گذشته به درست یا نادرست صادر شده است اما 
نباید فراموش کرد که طبق شنیده ها احداث این کشتار گاه 

بر سلامتی افراد و مردم تاثیر می گذارد.
معاون نظارت و پایش محیط زیست فارس بیان می کند: 
در جهت ســلامتی مردم شهرســتان زرقان مقرر شده که 
اداره منابــع طبیعی حدود 10 هکتــار زمین جهت انتقال 
سایت دفن زباله به شهرداری زرقان واگذار کند که به محل 
جدید انتقال پیدا کند.این مجوز درحالی صادر شــده است 
که شورای شهر زرقان در دوره پنجم طی نامه هایی مکتوب 
خســارات و خطرات احداث این کشتارگاه و همجواری آن 
با ســایت زباله شهرستان به استاندار فارس اعلام کرده بود 
که در بخشــی از این نامه صراحتاً چنین نوشته شده است.
احداث کشتارگاه با حریم نزدیک به صفر در مجاورت سایت 
دفن زباله شــهر های زرقان و لپویی موجب به خطرافتادن 
سلامتی شهروندان این شهرستان خواهد شد.همچنین در 
این نامه اشاره شده که معاونت علوم پزشکی دانشگاه شیراز 
به صــورت کتبی صراحتاً اعلام کرده که حریم قانونی بین 
سایت دفن زباله و محل احداث این کشتارگاه رعایت نشده 

است.
از سویی دیگر حجت الاسلام ربانی شیرازی امام جمعه 
زرقان نیز در نامه ای خطاب به مدیر کل دادگستری فارس 
خواستار اجتناب مسئولان قضایی از ورود و پشتیبانی برای 
اخذ مجوز این کشتارگاه شده بود.در نامه امام جمعه زرقان 
صراحتا تاکید شده است که با وجود دپوی دراز مدت زباله 
در این منطقه از نظر بهداشت عمومی و سلامتی تمام مردم 

بسیار خسارت بار است.
همچنین در دیگر مســتنداتی کــه در اختیار ایلنا قرار 
گرفته شــده است شورای دور ششم و شهرداری زرقان نیز 
خواســتار توقف صدور مجوز جهت احداث این کشتارگاه 
شــده اند.به هر حال روزانه هزاران نفر در فارس و کشور از 
محصولات کشتار دامی استفاده می کنند که احداث چنین 
مجموعه هایــی در مناطق آلوده می توانــد باعث به خطر 

افتادن سلامت مردم و بروز بیماری های بسیاری شود.

در خشکی دریاچه پریشان به عنوان بزرگترین دریاچه  
آب شیرین کشور و خاورمیانه عوامل متعددی موثر بودند، 
از گرمای نیروگاه که روند تبخیر را تسریع کرد تا کشاورزی 

منطقه که هیچ وقت کنترل نشد.
به گزارش مهر، دریاچه پریشــان یکــی از زیباترین و 
بزرگترین دریاچه های آب شیرین کشور و خاورمیانه است 
که در بخش جره و بالاده از توابع شهرســتان کازرون در 
اســتان فارس قرار گرفته اســت.این دریاچه با مساحتی 
حدوداً ۴۳00 هکتار و با ارتفاع 8۲0 متری از آب های آزاد 
در کنوانسیون رامسر به عنوان تالاب بین المللی ثبت و در 
تقســیم بندی مناطق جز مناطق حفاظت شده محسوب 
می شــود. این دریاچه بــه نام های مور، فامور و پریشــان 
شناخته می شود، میلیون ها ســال زیستگاه انواع ماهی ها، 
آبزیــان و پرندگان بومــی و غیر بومی بوده اســت.دریاچه 
پریشــان از ســال 1۳88 به دلیل کمبود بارندگی و حفر 
صدها چاه مجاز و غیر مجاز در اطراف آن برای اســتفاده 
در امور کشاورزی مردم این منطقه و به عقیده محلیان به 
دلیل وجود نیروگاه سیکل ترکیبی برق در نزدیکی دریاچه 

خشک شده است.
مدیر هماهنگ کننده پایگاه پژوهش و اطلاع رســانی 
تالاب بین المللی پریشان در رابطه با علل خشک شدن این 
تــالاب به خبرنگار مهر گفت: هوای گرم و کمبود بارندگی 
طی سالیان گذشته نقش مهمی در خشک شدن این تالاب 
داشــته است ولی یکی از مهم ترین علل های نابودی تالاب 
پریشــان حفر چاه های غیر مجاز در اطراف بستر دریاچه 
برای استفاده در امور کشــاورزی بوده که با سهل انگاری 
مسؤلین و برداشــت بی رویه آب از دریاچه توسط بومیان 
این منطقه باعث خشــک شــدن کامل تالاب شده است.
محمدجواد سیاح پور در مورد نقش نیروگاه سیکل ترکیبی 
برق شهرستان کازرون در خشــکی تالاب پریشان گفت: 
چاه های تأمیــن کننده آب نیروگاه برق در اطراف دریاچه 
حفر نشــده و آب نیروگاه از مناطق دیگری تأمین می شود 
اما گرمای ایجاد شده از کارکرد توربین های نیروگاه باعث 
گرمای شدید این منطقه شده که تا حدودی در تبخیر آب 
دریاچه تأثیر پررنگی داشته است.وی در رابطه با معضلات 
تالاب خشک پریشــان ادامه داد: یکی از مشکلاتی که در 
پی خشکی کامل چشمه ها و تبدیل دریاچه به دشت شوره 
زار طی چهار ســال اخیر به وجود آمده اســت ورود غیر 
مجاز دام های غیر بومی به بستر دریاچه است. دام هایی که 

با هماهنگی برخی از اهالی روســتاهای اطراف به منطقه 
فرستاده می شوند و محلیان با اجاره دادن بستر دریاچه به 

دامداران غیر بومی درآمد کسب می کنند.
این فعال محیط زیست در ادامه افزود: در بستر دریاچه 
نوعی پوشش گیاهی فصلی به نام گرانول و یک نوع پوشش 
گیاهی شور پسند به نام سالیکورنیا وجود دارد که رویش 
این گیاهان نشــانه مقاومت یک بستر در برابر بیابان شدن 
اســت. ولی با ســهل انگاری، عدم مدیریت و کنترل اداره 
جهاد کشــاورزی، امور عشــایر و اداره دامپزشکی و اجازه 
ورود غیــر مجاز دام های غیر بومی به داخل شهرســتان و 
مخصوصاً به بستر دریاچه و عدم برخورد با متخلفان باعث 
از بین رفتن پوشــش های گیاهی و تبدیل قسمت هایی از 
دریاچــه به بیابان و همچنین باعث تضعیف خاک بســتر 

دریاچه شده است. 
وی گفت: چرای دام، جاده کشــی و تــردد محلیان با 
خودروهــای ســبک و ســنگین از میان بســتر دریاچه، 
آتش سوزی که خوشــبختانه طی چندسال اخیر کاهش 
چشمگیری یافته است باعث از بین رفتن پوشش گیاهی، 
کوبیده و پودر شــدن خاک شده است که با وزش بادهای 
موسمی طی فصول مختلف سال خاک از بستر دریاچه بلند 
و همراه با جهت وزش باد به حرکت در می آید، چند ساعت 
وزش باد باعث هجوم گرد و خاک به روســتاها و شهرهای 

اطراف خواهد شد.
مدیر هماهنگ کننده پایگاه پژوهش و اطلاع رســانی 
تالاب بین المللی پریشــان گفت: بلند شدن این ریزگردها 
باعث آلوده شــدن و از بین رفتن محصولات کشــاورزی، 
بیمار شدن مردم منطقه و افزایش مصرف آب برای از بین 
بردن این گرد و غبار در صنعت کشاورزی و مصرف خانگی 
خواهد شــد. با توجه به خشکی دریاچه بختگان و پریشان 
فاجعه بزرگی سلامت اســتان فارس را تهدید می کند.در 
حال حاضر ریزگردها، فروچاله ها، شوری آب و فرونشست 
زمین از مخاطرات حائز اهمیت تالاب خشــک پریشــان 
هســتند که ســاختارهای زیر زمینی و حیات روستاهای 

اطراف را تهدید می کنند.
مدیر هماهنگ کننده پایگاه پژوهش و اطلاع رســانی 
تالاب پریشــان در رابطه با بحث انتقال آب از سد نرگسی 
به دریاچه گفت: با فرض تکمیل سد نرگسی و رفع ابهامات 
عدم تخصیص انتقــال آب از ســوی وزارت نیرو، تکلیف 
نحوی انتقال آب از سد به پریشان مشخص نشده است.وی 

گفت: در صورت تکمیل و تأیید این ســه مرحله )تکمیل 
ســد نرگســی، تأیید وزارت نیرو جهت انتقال آب از سد 
به پریشــان، بکارگیری نحوه صحیح انتقال آب( و انتقال 
سالیانه ۲0 میلیون متر مکعب آب از سرنرگسی به دریاچه 
پریشان بازهم مرهمی به دل خشک تالاب نمی شود.سیاح 
پور ادامه داد: انتقال آب از سد نرگسی به دریاچه پریشان 
نیازمند ۴۲ کیلومتر لوله کشــی و حــدوداً ۲00 میلیارد 
هزینه اســت که تا به امروز نه ســازمان آب کشــور و نه 
سازمان محیط زیست متعهد به تأمین این اعتبار نشده اند.

مدیر هماهنگ کننده پایگاه پژوهش و اطلاع رســانی 
تالاب پریشــان گفت: ازمانی می توان به احیای پریشان از 
طریق آب ســد نرگسی امیدوار بود که سالیانه ۲0 میلیون 
مترمکعب آب وارد دریاچه شــد و از برداشت ۴0 میلیون 
مترمکعــب آب از عمق پریشــان جلوگیری شــود، بنده 
معتقدم نیاز آبی تالاب پریشــان ۲00 میلیون مترمکعب 
اســت. ما در صورتی می توانیم بــه ۲0 میلیون مترمکعب 
بسنده کنیم که برداشت ســالیانه چاه های اطراف به 10 

میلیون مترمکعب برسد.
ســیاح پور عنوان کــرد: در حال حاضر چهــار پروژه 
مطالعاتی وســیع در دســتور کار ما قــرار دارد اول پروژه 
مطالعاتی فاز دوم احیای تالاب پریشــان که از طریق اداره 

کل و همکاری اســاتید دانشــگاه تهران در حال بررسی 
است.دوم مطالعات اجتماعی تالاب که با همکاری اساتید 
دانشگاه های تهران و شیراز در رشته های جامعه شناسی و 
مردم شناســی در مرحله جمع آوری اطلاعات و پژوهش 
است و دیگری پروژه مطالعاتی مخاطرات خشکی دریاچه 

است.
وی گفــت: یکــی از پژوهش هــای مهم مــا در حوزه 
کشــاورزی علل خصوص کشــت های نویــن و کم آب برَ 
اســت که بتواند در منطقه به صنایع تبدیلی مستقر شود 
مانند کشــت کنجد در یک یــا دو فصل که باعث کاهش 
بســیار چشمگیر مصرف آب می شود، با توجه به اینکه کار 
بســیار سخت اســت ولی ما ناامید نخواهیم شد مشارکت 
صحیــح محلی، پژوهش کامل و اطلاع رســانی درســت 
مــورد قبول ما خواهد بود با توجه به شــعار ما که میراث 
دیروز، مسؤلیت امروز، هدیه به فردا است ما باید با نرمی و 
پشتکار مسؤلیت امروزمان را به درستی ادا کنیم که شاید 
بتوانیم به فردا هدیه دهیم.روزهای پریشانی دریاچه انگار 
تمامی ندارد، طرح های مطالعاتــی به کندی پیش می رود 
و اساســاً مســئولان امر دغدغه جدی برای حل مشکلات 
دریاچه ندارند. بزرگترین دریاچه آب شــیرین کشور این 

روزها پریشان تر از همیشه است.

ســخنگوی شــورای هماهنگی تشــکل های کشاورزی 
خوزستان گفت: شرکت نیشکر هفت تپه در اقدامی غیرقانونی 
توانســت مجوز برداشت آبِ بیشتر از سهمیه خود را کسب 

کند.
به گزارش باشــگاه خبرنگاران جوان، سید لطیف سیف 
السادات سخنگوی شورای هماهنگی تشکل های کشاورزی 
خوزســتان بــا تأکید بر اینکــه وضعیــت آب در رودخانه 
دز بحرانی اســت، اظهار کــرد: در انتهــای رودخانه دز با 
مشکل شــدید آب مواجه هستیم و در پاییز نیز با توجه به 
پیش بینی های هواشناسی، احتمال کم آبی شدید در حوضه 

رودخانــه دز وجــود دارد.وی در ادامه بیان کرد: شــرکت 
نیشــکر هفت تپه موفق شــد که در یک روند غیرطبیعی و 
غیرمعمول، مصوبه ای را از ستاد تسهیل و رفع موانع تولید 
در تهران برای برداشــت آبِ بیشتر از سهمیه تعیین شده 
استانی دریافت کند. سخنگوی شورای هماهنگی تشکل های 
کشاورزی خوزستان افزود: این اقدام یک اقدام غیراخلاقی و 

غیرمنطقی است چرا که اجحاف آشکار به کشاورزان حوضه 
رودخانه دز است که تابع تصمیمات و سیاست های استانی 
هستند.سیف السادات در ادامه تصریح کرد: طبق اطلاعات 
موثق، این شرکت سهم آب تابستانه خود را مصرف کرده و 
آبی را که هم اکنون  برداشت می کند بیش از حق قانونی آن 
شــرکت بوده و ظلم به کشاورزان حوضه رودخانه دز است.

سخنگوی شورای هماهنگی تشکل های کشاورزی خوزستان 
گفت: این صحیح نیست که مسئولان این شرکت، امتیازات 
فراقانونی دریافت کنند چون در این صورت بقیه کشاورزان 
نیز همین مســیر را طی خواهند کرد.وی با بیان اینکه این 
شرکت حق کشــاورزان پایین دســت رودخانه دز را ضایع 
کرده است، اظهار کرد: شرکت نیشکر هفت تپه در مردادماه 
امســال هشت مترمکعب سهمیه آب داشته اما برداشت آن 
18 مترمکعب بوده و در شهریورماه سال جاری که سهمیه 
آن هفت مترمکعب بوده بــا اعمال نفوذ 1۶ مترمکعب آب 

برداشت شده است.

قطعی های مکرر آب و برق در گلســتان مردم را کلافه 
کرده اما اســتاندار از این امر مطلع نیست و بیان می کند 
که شــرایط بهتر شده اســت.به گزارش مهر، کمبود آب و 
قطعی های مکرر برق در گلســتان پدیده جدیدی نیست و 
با شــدت و ضعف های متفاوت در اکثر ماه های سال اتفاق 
می افتد.خاموشــی های امســال که از فصل بهار آغاز شده 
همچنان ادامه داشــته و مردم در گلســتان روزانه تا سه 
ســاعت بی برقی را هم تجربه می کنند.داستان قطعی آب 
شبانه گرگان هم به استناد کمبود ۴۷0 لیتری بر ثانیه ای 
و تحت عنوان مدیریت فشــار اعمال می شود که البته این 
قطعی در طول روز هم اتفاق می افتد. همچنین قطع برق 
در طول روز قطع آب را هم به دنبال داشــته و این سریال 
دنبالــه دار همچنان ادامه دارد.مدیرعامل شــرکت آب و 
فاضلاب گلســتان در این خصوص گفتــه بود: همه منابع 
آبی استان متکی به ۶00 حلقه آب شرب بوده که در کنار 
۳5 هزار حلقه چاه آب در بخش کشــاورزی از آن استفاده 

می شــود.بهزاد هرمزی افزود: با روشن شدن چاه های آب 
کشاورزی، سطح سفره های آب زیرزمینی به شدت کاهش 
پیدا می کند و به صورت طبیعی ما در تأمین آب شرب در 
استان با مشــکل مواجه خواهیم شد.وی ادامه داد: استان 
با کمبود هزار و 500 لیتر بر ثانیه آب شرب مواجه بوده و 
نیاز آبی شــهر گرگان هم هزار ۷50 لیتر بر ثانیه است لذا 

مدیریت فشار در طول روز انجام می شود.
مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق گلستان هم گفته 
بود: با توجه به خشکســالی و به مدار نیامدن نیروگاه های 
آبی در کشــور همه استان ها با کمبود برق مواجه هستند.

علــی اکبر نصیری افزود: ب ا افزایــش دما میزان مصرف 
در اســتان از میزان مجاز فراتر رفته و ما مجبور به اعمال 
خاموشــی هســتیم و امیدواریم با رعایت مردم و مصرف 
بهینه شــبکه پایدار داشته باشیم.مردم گلستان به کمبود 

برق و آب در استان واقف هستند ولی خواستار این هستند 
که مدیریت بهتری برای این خاموشی ها و قطعی ها اتفاق 
بیفتد.اما نکته جالب توجه اینکه اســتاندار گلستان از این 
قطعی ها مطلع نیســت. در جلسه ستاد کرونای استان که 
روز شنبه برگزار شد، مدیرکل اوقاف و امور خیریه گلستان 
نســبت به بی تدبیری های مدیران آب و برق استان انتقاد 
کرد.حجت الاسلام روح الله سلیمانی فرد افزود: این قطعی ها 
بدون برنامه بوده و حتی مردم نمی توانند یک وضوی ساده 
بگیرنــد.وی ادامه داد: کارمندان از قطعــی آب و برق در 
ادارات بــه منازل پناه می برند اما در آنجا هم شــاهد این 

معضل هستند.
اما اســتاندار گلســتان با بیان اینکه وضعیت نسبت به 
سابق بهتر شده است، از اعضای جلسه پرسید کدام یک از 
شــما در یک ماه گذشته با قطعی آب و برق روبرو بوده اید 

که بسیاری از افراد در جلسه اعلام کردند که این قطعی ها 
را تجربه کرده اند.در این حین، مدیرکل اوقاف و امور خیریه 
گلستان خطاب به استاندار گلستان گفت: شاید آب و برق 
منزل شما قطع نمی شود اما برای ما در طول روز قطع شده 
و مردم از این شــرایط ناراضی هستند.وی همچنین اذعان 
کرد در تعطیلات کرونایی چند روز گذشــته هم شــاهد 
قطعی بــرق بودیم و هیچ گونه مدیریت درســتی در این 
خصوص صورت نمی گیرد.استاندار گلستان اما توضیح داد: 
کمبود برق مســأله کشوری بوده و با تدابیر صورت گرفته 
تلاش شــد تا خاموشی به حداقل برسد.هادی حق شناس 
گفت: کمبود آب هم یک معضل چندین ساله بوده که حل 
آن نیازمند احداث سد است.در سال جاری با به مدار ورود 
چاه های کشاورزی و بخش خصوصی بخشی از معضل کم 
آبی استان برطرف شــده اما همچنان این قطعی ها ادامه 
داشــته که لازم است متولیان امر در این زمینه تصمیمات 

بهتری را بگیرند.

موج نگرانی ها با احداث کشتارگاه صنعتی در مجاورت سایت دفن زباله زرقان

کشتار دام در حاشیه هزاران تن زباله 

روزهای پریشانی بزرگترین دریاچه آب شیرین خاورمیانه

ابهام در برداشت حقابه توسط شرکت نیشکر

وضعیت آب در رودخانه دز بحرانی است

کلافگی مردم گلستان از قطعی های آب و برق

کلنگ زنی۲۳ پروژه بهینه سازی شبکه برق روستایی
 در آذربایجان غربی

گروه شهرستانها: اکبر حسن بکلو شــرکت توزیع نیروی برق آذربایجان 
غربی ضمن  گرامیداشــت هفته دولت افزود: به مناســبت هفته دولت، تعداد 
۲۳ پروژه بهینه ســازی شبکه برق روستایی و توسعه شبکه جهت تامین برق 

متقاضیان شهری و روستایی کلنگ زنی می شود.
مدیرعامل  شــرکت توزیع نیروی برق آذربایجان غربی، در ادامه از توسعه 
شبکه برای تامین برق متقاضیان شهری و روستایی و بهینه سازی شبکه برق 
روســتایی ۴۷۶ روســتا خبر داد و افزود: این طرحها در قالــب ۲۳ پروژه و با 
اعتباری بالغ بر 10۲ میلیارد تومان در سال جاری انجام خواهد شد.وی افزود:  
در راســتای اجرای این پروژه ها، 58 کیلومتر شبکه اصلاح و مورد بهینه سازی 

قرار گرفته و 185 کیلومتر شبکه توزیع توسعه خواهد یافت.

تجمع کارگران شهرداری بستان
 در اعتراض به حقوق معوقه ها و بیمه

کارگران شــهرداری بســتان در اعتــراض به حقوق و بیمــه عقب مانده و 
مشکلات به وجود آمده ناشی از آن دست به تجمع زدند.مهدی طرفی نماینده 
کارگران شــهرداری بستان در گفت وگو با باشــگاه خبرنگاران جوان از اهواز، 
با اشــاره به شرایط ســخت اقتصادی گفت: کارگران شهرداری بستان بیش از 
یکســال است که حقوق و بیمه خود را دریافت نکرده و تاکنون علی رغم صبر 
و شکیبایی و همراهی با مســئولین جهت ادامه خدمات رسانی؛ نتیجه ای جز 
دریافت نشــدن حقوق به مدت بیش از یکســال و ۳ سال بیمه معوق نداشته 
اســت.او با بیان اینکه این مسئله منجر به ایجاد مشکلات مالی برای کارگران 
شده، افزود: پرداخت نشدن حقوق موجب شده که کارگران برای تمشیت امور 
زندگی خود به صورت نســیه از مغازه داران خرید کنند که با توجه به طولانی 
شــدن مدت زمان پرداخت و تراکم بدهی حتی فروشندگان نیز دیگر حاضر به 
دادن نسیه نیســتند، همچنین پرداخت نشدن حقوق موجب به تاخیر افتادن 
بازپرداخت وام ها شــده که این مشکل برای ضامنین نیز دشواری هایی ایجاد و 

موجب شرمندگی کارگران نزد این افراد گشته است.
طرفی اظهار داشــت: از دیگر مشکلات کارگران نداشــتن توان مالی برای 
مراجعه به پزشــک و درمان است که اخیرا نیز شاهد بودیم یکی از کارگران به 
دلیل نداشتن تمکن مالی قادر به مراجعه به پزشک و درمان بیماری کرونا نبود 
و در حرکتی اعتراضی اقدام به خوابیدن مقابل در اداره شهرداری کرد.نماینده 
کارگران شهرداری بستان بیان کرد: مجموعه این دشواری ها موجب شده صبح 
امروز کارگران در اقدامی اعتراضی برای مطالبه در رســیدگی به مشــکلات و 
پرداخت نشدن حقوق اقدام به بست نشینی و تجمع مقابل در اداره شهرداری 
بســتان نمایند تا شاید مسئولان چاره ای برای مشکلات پیدا کنند.شایان ذکر 
است سید عباس شبری سرپرست شهرداری بستان پیشتر در گفتگو با خبرنگار 
ما گفته بود که اخیرا حساب های شهرداری بستان به دلیل تراکم اجرائیات به 
صورت متوالی مســدود و از حساب برداشت صورت می گیرد که همین مسئله 
با توجه به کمبود اعتبارات و نبود درآمد این شــهرداری تنها قادر به پرداخت 
مبالغی به صورت علی الحســاب به حســاب کارگران خود برای تمشیت امور 

آن ها است.

افتتاح پانزدهمین مرکز توزیع سها هلال
 در استان لرستان

پانزدهمین مرکز توزیع سها هلال در راستای طرح پوشش سراسری توزیع 
دارو در کشور افتتاح شدبه گزارش روابط عمومی شرکت پخش سها هلال؛ این 
مراســم با حضور دکتر ابراهیمی نماینده خرم آباد در مجلس شورای اسلامی، 
دکتر فریــد مرادیان؛ معاون بهداشــت ودرمان و توانبخشــی جمعیت هلال 
احمر؛ دکتر رضایی مدیرعامل جمعیت هلال احمر لرســتان و دکترمحمد رضا 

نیکبخت رئیس دانشگاه علوم پزشکی لرستان برگزار گردید.
پیش بینی می شــود با راه اندازی مرکز پخش سها هلال در لرستان؛ از این 
پس استان های جنوبی و غربی کشورمان تحت پوشش توزیع داروی سها هلال 
قرار گیرند و طرح پوشــش سراسری توزیع دارو برای استانهای همجوار شتاب 
خوبی بگیرد.در این مراســم دکتر »علیرضا شریفی« مدیرعامل شرکت پخش 
ســها هلال ضمن تبریک افتتاح مرکز پخش ســها در لرستان ؛ ازحمایت ها و 
همراهی های صمیمانه ریاســت جمعیت هلال احمر کشــورمان، جناب دکتر 
همتی؛ مدیرعامل ســازمان تدارکات پزشــکی؛ رئیــس جمعیت هلال احمر 
لرســتان، نمایندگان مجلس و دیگر مسئولان استان برای راه اندازی این مرکز 
قدردانی کرد.دکتر ابراهیمی نماینده خرم آباد در مجلس شــورای اســلامی نیز 
در ســخنان خود ضمن تبریک هفته دولت، از زحمات بی دریغ دکتر شریفی 
مدیرعامل شــرکت پخش ســها هلال و حمایت های دکتر همتی برای ایجاد 

چنین تشکیلاتی قدردانی نمود. 

ماجرای کشف داروی کرونا از منزل کارمند 
دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان چه بود؟

رئیس دانشــگاه علوم پزشــکی هرمزگان در خصوص کشف داروی کرونا از 
منزل کارمند دانشگاه علوم پزشکی استان توضیحاتی ارائه داد.به گزارش باشگاه 
خبرنگاران جوان، در روز های گذشــته کشف مقادیر زیادی داروی کرونایی در 
منزل یکی از کارمندان بیمارستان شهید محمدی بندرعباس موجب دستگیری 
این کارمند متخلف شــد که حاشیه های زیادی به دنبال داشت . در خبر هایی 
پس از این ماجرا اعلام شده بود این فرد کارمند دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان 
اســت و دارو های کشف شده نیز از بیمارستان شهید محمدی بوده  است.البته 
داســتان کشف داروی کرونا و بازداشت محتکران دارویی به همینجا ختم نشد 
و در دو روز گذشــته نیز 11 نفر دیگر در یک پرونده جداگانه به جرم احتکار  
این دارو از ســوی پلیس هرمزگان دستگیر و مقادیر زیادی دارو از آن ها کشف 
شد.اما در واکنش به بازداشت یک کارمند دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان، این 
دانشگاه به نقل از حســین فرشیدی رئیس دانشگاه اعلام کرده است که هیچ 
دارویی از بیمارستان شهید محمدی خارج نشده و داروی کرونایی کشف شده 
از ســایر بیمارستان های دولتی بوده است.متن این اطلاعیه به شرح زیر است: 
رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان در خصوص خبری که با عنوان »کشف 
دارو های کرونا در منزل یکی از کارکنان بیمارستان شهیدمحمدی بندرعباس« 
منتشر شده بود، گفت: در رابطه با نحوه کشف دارو ها این نکته قابل ذکر است 
که این موضوع قبلا توســط دانشگاه به مراجعه ذی صلاح گزارش شده بود اما 
متاســفانه این دارو ها پس از کشــف به منظور نظرات کارشناسی، در اختیار 
معاونت غذا و دارو دانشگاه قرار داده نشد.دکتر فرشیدی افزود: طی مکاتبه ای 
که با ریاست کل دادگستری استان انجام شد، شماره سریال دارو ها در اختیار 
این دانشــگاه قرار گرفت تا کارشناســان مربوطه بتوانند با توجه به آن ها مبدأ 
خروج دارو ها را شناســایی کنند.وی ابراز کرد: بررســی های کارشناسان غذا و 
داروی دانشگاه حاکی از این است که هیچ کدام از دارو ها از داروخانه و انبار های 
دارویی متعلق به بیمارســتان شــهید محمدی خارج نگردیده و محل خروج 
آن ها ســایر بیمارستان های غیر دولتی بوده است.رئیس دانشگاه علوم پزشکی 
هرمزگان خاطر نشان کرد: این نکته نیز قابل ذکر است که فرد خاطی کارمند 
رسمی دانشــگاه نبوده و در حال گذراندن دوران طــرح خود بوده و همچنین 
دارای شــغل دیگری نیز می باشد و این اطمینان را نیز به هم استانی های عزیز 
می دهیم که این دانشــگاه همچنان تا مشخص شدن تمامی جوانب و برخورد 

قانونی با متخلفین، پیگیر موضوع می باشد.

رنگ بندی شهرهای یزد تغییر کرد
سخنگوی دانشگاه علوم پزشــکی یزد با اشاره به تغییر وضعیت رنگ بندی 
کرونایی برخی شهرستان های استان، تاکید کرد: همچنان پنج شهرستان دیگر 

یزد در وضعیت قرمز کرونایی قرار دارند.
دکتر »ابراهیم ســلمانی« در این مورد اظهار کرد: در حال حاضر شهرستان 
اشکذر در وضعیت زرد، شهرستان های بهاباد، ابرکوه، تفت و خاتم در وضعیت 
نارنجی و ســایر شهرســتان ها در وضعیت قرمز کرونایی قرار دارند.وی با بیان 
این که هم اکنون ۶05 بیمار مشــکوک به کرونا در بیمارستان های استان یزد 
بســتری هســتند، گفت: 1۳۲ نفر از این بیماران به دلیل وخامت حالشان در 
بخش مراقبت های ویژه تحت درمان هستند.ســخنگوی دانشگاه علوم پزشکی 
یزد همچنین از پذیرش 1۳۶ بیمار مشکوک به کرونا در بیمارستان های استان 
طی یک شبانه روز خبر داد و گفت: متاسفانه در همین مدت یک بیمار در بافق 
و دو بیمار در شهرستان یزد به دلیل ابتلا به کرونا جان خود را از دست دادند.
به گزارش ایسناو به نقل از وبدا یزد، سلمانی در پایان نیز استمرار رعایت شیوه 

نامه های بهداشتی و پرهیز از برگزاری دورهمی های خانوادگی را توصیه کرد.

اخبار کوتاه


